
inzercia 

47/23

21. november 2023
UTOROK

inzercia 

inzercia 

Najstaršia svidnícka základná škola - Najstaršia svidnícka základná škola - 
ZŠ Alexandra Pavloviča oslávila 60. výročie založenia ZŠ Alexandra Pavloviča oslávila 60. výročie založenia 

15-ročné dievča 15-ročné dievča 
zrazil zrazil 

na priechode na priechode 
pre chodcovpre chodcov

Riaditeľ Riaditeľ 
svidníckej nemocnicesvidníckej nemocnice
Marek Marek 
PytliakPytliak
odbeholodbehol
maratón maratón 
v gréckych Aténachv gréckych Aténach



21. november 2023Podduklianske novinky Spravodajstvo 2

  Dom kultúry vo Svidníku žil vo štvrtok minulý týždeň oslavami 
založenia najstaršej školy v meste. Základná škola Alexandra 
Pavloviča, ktorá dlhé roky niesla názov, Základná škola Komen-
ského, oslávila 60. výročie založenia. 

Najstaršia svidnícka základná škola ZŠ Alexandra Pavloviča oslávila 60. výročie založenia 

  Pri tejto príležitosti sa vo štvrtok uplynulý týždeň v Dome kultúry konala sláv-
nostná akadémia spojená s kultúrnym programom aj slávnostným oceňovaním 
tých, ktorí sa zaslúžili o rozvoj školy. 
  Pozvanie na túto milú slávnosť prijali prednosta Okresného úradu vo Svidníku 
Michal Iľkanin, primátorka mesta Svidník Marcela Ivančová, zástupca primá-
torky Michal Goriščák, prednosta Mestského úradu Miroslav Novák, mestskí 
poslanci, ale aj ďalší riaditelia škôl a rôznych inštitúcii v meste Svidník, ale aj 
súčasní a bývalí zamestnanci školy. 
  Ako sme už spomínali súčasný riaditeľ školy Vladimír Pasnišin a primátorka 
mesta Svidník ocenili bývalých riaditeľov i zástupcov školy, ale aj pedagogic-
kých a nepedagogických zamestnancov, ktorí škole doslova venovali desiatky 
rokov práce. 
  Dlhoročná riaditeľka školy Helena Lacová si z 
rúk primátorky mesta Svidník Marcely Ivančovej 
prevzala najvyššie ocenenie mesta a to Cenu 
mesta Svidník. Riaditeľ školy Vladimír Pasnišin 
si z rúk primátorky prevzal Ďakovný list a šek 
na tisíc eur.  

OD HISTÓRIE PO SÚČASNOSŤ
  Základná škola na Ulici Komenského vo Svid-
níku je najstaršou školou v meste. Svoje dejiny 
začala písať 1. októbra 1963, pod spoločným 
riaditeľstvom s gymnáziom (SVŠ). Predstavitelia 
mesta odovzdali symbolický kľúč jej prvému 
riaditeľovi Štefanovi Minčičovi. V tom istom 
roku bola odovzdaná do užívania aj vedľajšia 

budova školskej družiny a jedálne. Od roku 1964 
bol riaditeľom školy menovaný Michal Maskalík.1. 
septembra 1965 bola ZDŠ odčlenená od SVŠ. 
Novým riaditeľom školy sa stal Juraj Lipčák.  
  Načrime aj do novodobých dejín školy. V školskom 
roku 1991/92 dochádza k zmenám vo vedení školy. 
Rada školy navrhla do funkcie riaditeľa školy Jozefa 
Poperníka. Jeho volebné obdobie trvalo do roku 
1996. 26. augusta 1996 bola menovaná do funkcie 
riaditeľky školy Helena Lacová. 
  V školskom roku 2022/2023 sa na škole učí 371 
žiakov v 19 triedach. V škole pôsobí 38 pedago-
gických zamestnancov - učiteľov a 6 asistentov 
učiteľa. 
  Za obdobie 60 rokov školské brány opustilo 
krásnych 32 628 žiakov, ktorí pokračovali v ďalšom 

štúdiu a uplatňujú svoje nadobudnuté vedomosti na rôznych postoch nielen 
u nás, ale aj v zahraničí. O ich rozvoj sa staralo 230 pedagogických zamest-
nancov a 80 nepedagogických zamestnancov. Aktuálne úradujúcim riaditeľom 
školy je Vladimír Pasnišin. 
  „Jedna múdrosť hovorí, že vzdelanie je to, čo ti zostane, keď všetko nauče-
né zabudneme. Všetci z nás roky budovali svoje vzdelanie v škole, učili sa 
básničky, texty, pravidlá pravopisu, vzorce, riešili príklady... A čo nám zostalo? 
Skoro všetko sme zabudli, no zostal nám vycibrený rozum, logika, vieme hľa-
dať súvislosti, ale myslím, že z každej školy nám zostali v pamäti a hlavne v 
srdci učitelia, vychovávateľky, ale aj školníci, upratovačky a kuchárky. Zostali 
nám spomienky na ľudí, ktorí boli súčasťou školy a boli pre ňu požehnaním, 
ktorí pre školu obetovali svoj čas a námahu,” napísala vo svojom príhovore 
dlhoročná riaditeľka školy Helena Lacová a dodala.
 „Život školy sa v mnohom podobá na život človeka. Podobne aj v živote 
školy sa oslavujú úspechy, víťazstvá, ba dokonca i narodeniny. Práve v tomto 
jesennom období si pripomíname „narodeniny“ našej školy, teda ZŠ na Ul.  
Komenského vo Svidníku. A nie sú to narodeniny hocijaké, sú výnimočné, 
veď naša škola si práve v týchto dňoch pripomína 60 rokov od svojho vzniku.

Kolektív jubilujúcej školy ZŠ Alexandra Pavloviča...

Riaditeľ školy Vladimír Pasnišin si z rúk primátorky 
mesta Svidník prevzal Ďakovný list aj šek na tisíc eur 

Marcela Ivančová ocenila dlhoročnú riaditeľku školy 
Helenu Lacovú Cenou mesta Svidník
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VEDENIE ŠKOLY V MINULOSTI AŽ PO SÚČASNOSŤ
1963 - 1964: Štefan Minčič, 1964 - 1965: Michal Maskalík, 1965 - 1972: Juraj 
Lipčák, 1973 - 1975: Michal Artim, 1976 - 1980: Helena Husárová, 1981 - 1990: 
Anna Kvasková, 1990 - 1991: Michal Artim, 1991 - 1996: Jozef Poperník, 
1996 - 2023:  Helena Lacová, 2023: Vladimír Pasnišin.

Historické medzníky školy
1963: začali sa písať dejiny školy s 23 triedami
1973: žiaci privítali prezidenta ČSSR Ludvíka Svobodu
1978: bolo vybudované futbalové ihrisko
1991: začalo sa vykurovanie školy plynom
1994: bola vybudovaná nová školská jedáleň
1997: bola zriadená prvá športová trieda
1998: škola získala štatút právneho subjektu
1998: školská dochádzka sa zmenila na 9-ročnú
1999: udelený štatút športových tried
2000: rekonštrukcia strechy, jedálne, telocvične, oplotenia
2006: zriadená jazyková, chemická a počítačová učebne
2006: vybudované ihrisko s umelou trávou
2008: zriadené jazykové laboratórium a školská knižnica
2009 - 2010: celková rekonštrukcia školy
2019: inkluzívne vzdelávanie, pedagogickí asistenti
2020: vytopenie priestorov školy po havárii potrubia 

Najstaršia svidnícka základná škola ZŠ Alexandra Pavloviča oslávila 60. výročie založenia 
  Ani sa nám nechce veriť, že už prešlo toľko rokov. Mnohí z Vás si ešte pamä-
tajú na obdobie výstavby i na to, keď ste sa na prelome jesene a zimy ako žiaci 
sťahovali do novučičkej školy postavenej na brehu Ladomirky. Z rozprávania 
mnohých - vtedajších žiakov viem, ako ste sa tešili, lebo vyučovanie dovtedy 
prebiehalo v rôznych náhradných priestoroch v meste.
  60 rokov v živote našej školy predstavujú tisícky žiakov, ktorí prešli jej bránami 
a stovky obetavých učiteľov, ktorí zasvätili svoj život veľmi náročnému, ušľach-
tilému povolaniu a rozhodli sa vychovávať a vzdelávať práve svidnícke deti.
60 rokov v živote školy. V tejto jedinej vete je ukryté nespočetné množstvo 
životných príbehov, udalostí, zážitkov a spomienok. Veď školské roky sú 
najkrajším obdobím v živote každého mladého človeka.” 
  Jubilujúcej škole, jej zamestnancom a žiakom sa prihovorila aj primátorka 
mesta Svidník Marcela Ivančová. „Škola nie je obyčajné miesto... škola je 
miesto, ktoré mení život. Dobrá škola mení život malým ľuďom, mení ich 
na osobnosti. Tu, v škole, začína túžba po objavovaní sveta, pátraní v jeho 
dejinách, skúmaní samého seba. Celý tento zázrak učenia potrebuje dobrých 
sprievodcov - učiteľov, vychovávateľov, ale aj ostatných zamestnancov školy, 
ktorí sú malým ľuďom vzorom. 
  Základná škola Komenského vo Svidníku takou školou bezpochyby je. Už 
šesť desaťročí tvorí zázemie i priestor pre rozvíjanie  svojich žiakov, dáva 
všetky možnosti pre získavanie vedomostí, pre zdokonaľovanie sa v športe 
i umeleckých činnostiach.” 
  Podľa primátorky mesta Svidník Marcely Ivančovej je symbolické, že práve 
v roku, kedy škola oslavuje jubileum sa bude môcť pýšiť hrdým názvom 
Základná škola Alexandra Pavloviča, svedčí to o tom, že nielen vyučovací 
proces, ale všestranný rozvoj osobnosti žiaka je jej prioritou - utvrdzovanie 
povedomia a lokálpatriotizmu, umeleckého či environmentálneho cítenia, ale 
súčasne zapájanie i do športovej prípravy. A všetko s vynikajúcimi výsledkami. 
  „Úprimne ďakujem všetkým, ktorí tento úspešný príbeh píšu už 60 rokov. 
Zamestnancom, rodičom i žiakom za každý individuálny vklad, za snahu a 
podporu. 

  Prajem jubilantke mnoho úspešných a požehnaných rokov, mnoho úspeš-
ných a talentovaných žiakov a bezpočet šťastných absolventov. Nech každú 
„potopu“ vie pretvoriť na výzvu a zdolanie každej výzvy nech je pre ňu ľahko 
vyriešeným „školským“ zadaním,” dodala primátorka mesta Svidník Marcela 
Ivančová. 

(pn)

Ocenení boli bývalí riaditelia a zástupcovia školy...

Ocenili aj dlhoročných pedagogických 
a nepedagogických zamestnancov 
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   No a okrem týchto dvoch viet ešte 
dodala ďalšie o neustálych rokova-
niach s tým, že „celá reforma - optima-
lizácia sa ODKLADÁ O ROK - verím, 
že zohľadní naše pripomienky.“ 
   Zakrátko však tento svoj status z Fa-
cebooku primátorka Svidníka stiahla, 
aby následne zverejnila nový. Ukáza-
lo sa totiž, že jej tvrdenie o urgente 
nie je pravdivé. Žiadne zriadenie 
urgentného príjmu vo Svidníku totiž 
ministerka nepodpísala. Z tlačového 
odboru Ministerstva zdravotníctva 
nám k tomu napísali: 
   „Ministerstvo zdravotníctva eviduje 
žiadosť svidníckej nemocnice. Potre-
bu v regióne, plnenie podmienok pre 
urgent 1. typu nemocnicou, ako aj 
fi nančné možnosti v rámci VšZP bude 
rezort ďalej vyhodnocovať.“
   Podľa Ministerstva zdravotníctva 
sieť urgentov 1. a 2. typu upravuje 
nariadenie vlády 640/2008 Z. z. o ve-
rejnej minimálnej sieti poskytovateľov 

zdravotnej starostlivosti. „Predmetné 
nariadenie defi nuje, ktoré nemocnice 
dostávajú paušálnu úhradu za garan-
ciu poskytovania urgentnej starostli-
vosti na urgente prvého alebo druhého 
typu. Podmienky pre zabezpečenie 
urgentného príjmu sú defi nované vo 
výnose Ministerstva zdravotníctva SR 
44/2008. Sieť v rámci Optimalizácie 
siete nemocníc odkazuje a preberá 
zaradenie z predmetného nariadenia 
vlády,“ napísali nám ešte z tlačového 
odboru Ministerstva zdravotníctva a 
pre lepšie vysvetlenie uveďme, že 
úpravu predmetného nariadenia vlády, 
ktorým by sa naplnili slová zo statusu 
primátorky „URGENT vo Svidníku RE-
ALITOU,“ navrhuje práve ministerka 
zdravotníctva. 
   S ňou sa napokon minulý týždeň 
primátorka aj stretla, no ministerka nič 
konkrétne vláde nenavrhla. A nepo-
tvrdila ani to, čo na Facebooku tvrdila 
primátorka, že podpísala zriadenie 

urgentného príjmu vo Svidníku. Teda 
aspoň zatiaľ. O stretnutí s ministerkou 
Zuzanou Dolinkovou primátorka Svid-
níka Marcela Ivančová informovala 
takto: 
   „Témou dnešného stretnutia mi-
nisterky s nami: poslankyňou NR 
SR Alenou Novákovou (Hlas-SD), 
primátorom mesta Giraltovce Pavlom 
Tchurikom a Martinom Jakubovom 
bola optimalizácia siete nemocníc a 
naše argumenty za zaradenie svid-
níckej nemocnice do II. kategórie 
nemocníc. Celý proces sa posúva o 
rok, ale to je práve ten čas, ktorý my, 
predstavitelia samosprávy, odborných 
kruhov, prevádzkovateľa nemocnice a 
vedenie nemocnice arm. gen. Ludvíka 

Svobodu musíme využiť na to, aby 
sme dali na stôl všetky argumenty za 
to, aby kvalitná zdravotná starostlivosť 
bola zachovaná aj v našom regióne 
pod Duklou. Ako na stretnutí niekoľ-
kokrát zaznelo - vláde záleží na tom, 
aby zdravotná starostlivosť v okresoch 
Svidník, Stropkov i Medzilaborce 
bola dostupná i kvalitná, preto treba 
nasledujúce obdobie na intenzívnu 
komunikáciu. Verím, že hlas regiónov 
bude vypočutý,“ napísala na Face-
booku primátorka Svidníka, no okrem 
dlhodobo sa opakujúcich slovách o 
tom, že vláde záleží, sme zatiaľ žiaden 
konkrétny posun týkajúci sa budúcej 
podoby svidníckej nemocnice neza-
znamenali.                                    (ps) 

Najprv niečo tvrdila, potom to stiahla - ako napokon dopadlo rokovanieNajprv niečo tvrdila, potom to stiahla - ako napokon dopadlo rokovanie  
s ministerkou o nemocnici?s ministerkou o nemocnici?   Nie práve najlepšie vyznel alebo minimálne tak trochu kon-

troverzné reakcie vyvolal minulý týždeň facebookový status 
primátorky Svidníka. Na sociálnej sieti Marcela Ivančová na-
písala: „URGENT vo Svidníku REALITOU od 1. januára 2024. 
Ministerka Zuzana Dolinková podpísala zriadenie urgentného 
príjmu vo Svidníku.“ 

   Už tri mimoriadne vážne 
dopravné nehody s účasťou 
chodcov riešia v tomto  roku 
svidnícka polícia na Ulici So-
vietskych hrdinov, teda na 
hlavnom cestnom ťahu cez 
mesto. Tá najnovšia sa stala v 
uplynulú stredu 15. novembra 
večer. 

Tretia vážna dopravná nehoda na hlavnom svidníckom cestnom ťahu v tomto roku
15-ročná Sofi a skončila s ťažkými zraneniami v nemocnici

   Podľa informácií, ktoré nám poskytla 
hovorkyňa Krajského riaditeľstva 
Policajného zboru v Prešove Jana 
Ligdayová, 25-ročný vodič viedol 
v uplynulú stredu večer okolo 22. 
hodiny osobné motorové vozidlo po 
Ul. Sovietskych hrdinov vo Svidníku 
v smere od kruhového objazdu v cen-
tre mesta, pričom na priechode pre 
chodcov pri niekdajšej Verchovine za 
doposiaľ nezistených okolností došlo 
k stretu s 15-ročnou chodkyňou, ktorá 
v tom čase prechádzala cez priechod 
pre chodcov. Vodičom osobného auta 

bol zamestnanec jednej zo svidníc-
kych donáškových služieb, no a po 
zrážke utrpelo 15-ročné dievča Sofi a 
zranenia, ktoré si podľa predbežnej 
lekárskej správy vyžiadajú liečenie 
viac ako 42 dní. Na mieste zasa-
hovali hasiči, policajti a záchranári, 
ktorí dievčinu s ťažkými zraneniami v 
umelom spánku previezli do prešov-
skej nemocnice, odkiaľ ju následne 
transportovali do Košíc. Okolnosti 
tejto vážnej dopravnej nehody poli-
cajti vyšetrujú. Pripomeňme si však 
predošlé dve tohtoročné dopravné 
nehody na hlavnom svidníckom 
cestnom ťahu. 
   V utorok 16. mája večer viedol 
44-ročný vodič osobné vozidlo po 
Ul. Sovietskych hrdinov vo Svidníku, 
pričom sa podľa krajskej policajnej 
hovorkyne Jany Ligdayovej dosta-
točne nevenoval vedeniu vozidla, 
nesledoval situáciu v cestnej premáv-

ke a narazil do 54-ročného chodca, 
ktorý prechádzal cez cestu mimo 
priechodu pre chodcov. Bolo to na 
križovatke pri pohostinstve Družba, 
odkiaľ 54-ročný Svidníčan prechádzal 

krížom cez cestu smerom 
domov. Chodec pri tejto 
dopravnej nehode utrpel 
zranenia, ktoré si vyžiadali 
dlhodobejšie liečenie.   
   V piatok 13. augusta pod-

večer viedla 35-ročná vodička osobné 
motorové vozidlo po Ul. Sovietskych 
hrdinov vo Svidníku, pričom sa pdoľa 
slov krajskej policajnej hovorkyne 
Jany Ligdayovej dostatočne neveno-

vala vedeniu vozidla, 
nesledovala situáciu 
v cestnej premávke 
a narazila do 74-roč-
nej chodkyne, ktorá 
v tom čase prechá-
dzala cez priechod 
pre chodcov. Táto 

dopravná nehoda sa stala na križovat-
ke pri obchodných domov Lild, Billa 
a Kaufl and. Dôchodkyňa pri nehode 
utrpela zranenia, ktoré si vyžiadali 
liečenie, žiaľ, po pár dňoch 74-ročná 
žena v nemocnici zomrela.          (ps) 
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   Hoci si neskôr dal niekoľkoročnú prestávku, opäť začal trénovať, ale už 
skôr v rámci psychohygieny a už tie „nenávidené“ dlhé trate. „V mladosti bola 
mojou motiváciou snaha byť lepší, ako som bol včera. Vždy som viac súperil 
sám so sebou, než s inými bežcami. V súčasnosti je mojou motiváciou snaha 
o duševnú vyrovnanosť, aj keď je pravdou, že v rámci udržania motivácie sa 
stále snažím dať si nejaký cieľ - napr. zabehnúť polmaratón alebo v ostatných 
dvoch rokoch maratón v Košiciach,“ opísal svoj aktuálny bežecký stav Marek 
Pytliak, ktorý sa svoje bežecké tréningy snaží upraviť podľa aktuálneho cieľa. 
Samozrejme, v úplnom úvode boli tréningy ľahké a krátke, tak, aby ho skôr 
neodradili od ďalšieho behania. Podobne to bolo aj po prekonaní ochorenia 
COVID-19 s postcovidovým syndrómom, kedy začínal na 3 km behu s po-
stupným navyšovaním počtu kilometrov a intenzity tréningu. No a v októbri 
tohto roku nabehal 231 km v 19-tich tréningoch, čo je priemerne vyše 12 km 

na jeden tréning. 
   „Je veľmi dôležité od-
hadnúť svoje sily. V sú-
časnosti sa na väčšine 
veľkých podujatí dá vy-
brať rôzna vzdialenosť 
preteku - od 5-tich km až 
po maratón. Marek Pyt-
liak začal s Dukelským 
behom mieru asi pred 
7 rokmi, ale prvý pretek 
nedobehol. Hovorí, že 
behá skôr pre radosť 
a určitú psychohygie-
nu, preteky sú preňho 
len akýmsi vedľajším 
produktom a možno 
motivačným faktorom. 
„Mám za sebou niekoľko 

ročníkov Dukelského behu mieru, niekoľko polmaratónov v Košiciach, Beh 
na chatu pri Zelenom plese a niekoľko menších pretekov. A samozrejme, tri 
maratóny - dva v Košiciach a jeden v Aténach,“ povedal v našom rozhovore 
riaditeľ svidníckej nemocnice Marek Pytliak a práve pri maratóne v Aténach, 
ktorý absolvoval pred pár dňami, sme sa na chvíľu pristavili. „Áno, je to pre 
mňa najčerstvejší a taký autentický tento Aténsky maratón. Bol zvláštny 
vo viacerých ohľadoch a preto si ho budem asi najviac pamätať. A 
samozrejme, nikdy nezabudnem ani na stý ročník Medzinárodného 
maratónu mieru v Košiciach tohto roku. Najmä kvôli skvelej atmosfére.“
   Marek Pytliak hovorí, že jeho cesta k maratónu bola takou prirodze-
nou bežeckou evolúcia. Najprv skúsil niekoľko kratších behov do 10 
km, potom si povedal, že by bolo fajn skúsiť, či zvládne polmaratón 
a po dosiahnutí tejto méty chcel vyskúšať, či zvládne aj maratón. Ten 
svoj prvý odbehol vlani v Košiciach, tohto roku pridal druhú košickú 
účasť a k tomu aj už spomínaný maratón v Aténach. 
   „Asi je to spoločná 
vlastnosť športovcov - 
hľadať nové výzvy, nie-
čo, čo posunie váš limit, 
čo vás dostane mimo 
komfortnej zóny a tým 
pádom mimo zabehnutú 
životnú rutinu. Preto 
som po košickom MMM 
hľadal niečo iné, zvlášt-
ne. Väčšina veľkých a 
známych maratónov je 
mestského typu, veľmi 
podobných Košiciam, 
s minimálnym prevý-
šením. Ale autentický 

aténsky maratón 
je iný a práve to ma 
oslovilo. Preto som 
sa pokúsil prihlásiť 
sa online hneď, ako 
sa otvorila registrá-
cia. Možno práve 
preto sa mi podari-
lo dostať sa na toto 
podujatie,“ opísal 
Marek Pytliak, od-
borník na internú 
medicínu a riaditeľ 
svidníckej nemoc-
nice to, ako sa na 
maratón do Grécka 
dostal. Atmosféru 
i všetko okolo si 
nevie vynachváliť. 
   „Celkový dojem je 
výborný. Organizácia pretekov bola skvelá, neboli žiadne problémy s registrá-
ciou na mieste, ani s odvozom na štart. Výborne boli zabezpečené občerstvo-
vacie stanice - vždy po 2,5 km bola k dispozícii minimálne voda, na okrúhlych 
kilometroch aj iónové nápoje, karbogély, banány a podobne. Rovnako bola 
veľmi dobre zabezpečená zdravotná starostlivosť a cieľový manažment,“ po-
chválil gréckych organizátorov a pokračoval s tým, že prvých kilometrov sa mu 
bežalo dobre. Urobil však, ako sám priznal, častú začiatočnícku chybu a začal 
prirýchlo. „Asi nebol práve najlepší nápad pokúsiť sa zabehnúť svoj osobný 
rekord na maratónskej trati s celkovým prevýšením viac než 300 metrov. Takže 
ku koncu to bolo celkom trápenie a viackrát som uvažoval, či radšej neskončím, 
najmä keď som dostával svalové kŕče. Nakoniec sa mi to ale podarilo nejako 
prekonať a aj keď v relatívne pomalom čase, predsa som ten pretek dokončil 
bez väčšej ujmy,“ netajil svoju radosť a dodal, že určite nezabudne na kopce 
a teplo - v polovici novembra v Grécku bolo 23°C a celý čas na bežcov svietilo 
slnko. 
   „No a určite 
nezabudnem na 
atmosféru na po-
slednom kilometri 
a dobeh na pa-
naténsky olym-
pijský štadión, na 
ktorom sa usku-

točnili prvé novodobé 
olympijské hry. To bol 
neskutočný zážitok,“ 
podotkol Marek Pytliak 
a my sme sa ho pýtali 
aj na jeho ďalšie be-
žecké plány. Priznal, 
že si potrebuje trochu 
oddýchnuť, keďže za-
behol dva maratóny za 

6 týždňov, no a po tom sa uvidí. 
   „Možno si zopakujem košický maratón, možno ešte 
aspoň raz Atény, alebo sa vrátim k polmaratónom, 
keďže tréning na maratón je časovo dosť náročný.“
Veru, náročný je nielen tréning, ale hlavne samotný 
maratón, veď predsa len, je to beh na dlhú trať. Je 
takým, teda bežcom na dlhú trať, vo svojom pracovnom 
živote aj riaditeľ svidníckej nemocnice? 
   „To závisí od situácie. V niektorých prípadoch je 
potrebné rozhodnúť sa rýchlo a „zašprintovať,“ inoke-
dy je lepšie spomaliť, dať si odstup a pripraviť sa na 
pomalý priebeh,“ diplomaticky uzavrel náš rozhovor 
Marek Pytliak.                                                            (ps) 

Riaditeľ svidníckej nemocnice Marek Pytliak odbehol za šesť týždňov dva maratóny - 
v Košiciach a v gréckych Aténach   Od svojich pätnástich rokov sa venoval atletike a pomerne 

aktívne. Trénoval vtedy sedemkrát v týždni a cez prázdniny aj 
dvanásťkrát. Behával šprinty - do 400 m, vrátane 400 m cez 
prekážky a ako dnes priznáva, dlhé trate neznášal. Riaditeľ 
svidníckej Marek Pytliak má napriek tomu alebo možno práve 
preto k behu veľmi blízko. 
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   Vyšetrovateľ vo Svidníku  vzniesol obvinenie dvom ženám vo veku 33 a 32 
rokov ako aj 28-ročnému mužovi, všetci pochádzajú z Giraltoviec, za trestný 
čin neoprávnené vyrobenie a používanie platobného prostriedku. Koncom júla 
tohto roku staršia zo žien na parkovisku pred obchodným domom v Stropkove, 
si neoprávnene zadovážila platobnú kartu, ktorá patrila 66-ročnej miestnej 
žene. Túto kartu neskôr poskytla svojim „kamarátom“ aby ňou mohli platiť 
v obchodoch. Kupovali cigarety, mäso i rôzne potraviny, ktoré si následne 
medzi sebou delili.  

(krpz)

 V dnešnej dobe je mladý človek na štartovacej čiare života 
vystavený veľkému množstvu nástrah, ktoré na neho číhajú na 
každom kroku. Máme na mysli predovšetkým rôzne závislosti 
- tých je dnes neúrekom. Medzi tie „klasické“, ako sú alkohol, 
cigarety, drogy, pribúdajú aj novodobé a „moderné“, ako je 
závislosť od technológií.

Braňo Mojsej v Podduklianskej knižnici hovoril o závislostiach 

  Alkohol, drogy, hazard... tieto slová dospievajúca mládež dobre pozná, no 
vie, čo činnosti pod týmito pojmami pri nadmernom užívaní spôsobujú? Ako 
vzniká závislosť? Ako pomôcť spolužiakovi či spolužiačke, ak na nich vidia 
náhle zmeny správania? Aký je vplyv partie?
  Otázok býva mnoho, odpovedí už pomenej. V rámci projektu s názvom 
Literárno-zábavné stretnutia, ktorý podporil Fond na podporu umenia, k nám 
do Podduklianskej knižnice 15. novembra zavítal Braňo Mojsej so svojou 
prevenčnou prednáškou o závislostiach spojenou s diskusiou. Braňo prispel 
do diskusie aj svojimi osobnými skúsenosťami abstinujúceho alkoholika, čo 
dodalo celej prednáške autentickosť, keďže sám prešiel cez peklo zvané 

závislosť. Práve prevenciu Braňo Mojsej, laický terapeut, ako sám seba 
nazýva, považuje za kľúčovú pri predchádzaní závislosti. Komunikáciu s 
mladými pokladá za najdôležitejší prvok, a preto samotnú prednášku prepája 
s otvorenou diskusiou.  
  Prednášky sa zúčastnili  študenti druhého ročníka Gymnázia duklianskych 
hrdinov vo Svidníku, ktorí si mohli vyskúšať napríklad aj špeciálne okuliare 
simulujúce videnie človeka s 2 promile alkoholu v krvi. Tí, čo si tieto okuliare 
vyskúšali, sa zhodli na tom, že to nie je nič príjemné. A tí, čo sa len dívali, sa 
zasa zhodli na tom, že nebolo príjemné pozerať sa na svojich spolužiakov a 
spolužiačky v takomto „stave“.
  Nespochybniteľným faktom je, že prevencia užívania alkoholu je nesmierne 
dôležitá, preto sme veľmi radi, že sme mohli túto zaujímavú a dôležitú pred-
nášku zorganizovať.

Stanislava Volčková

Nakupovali s cudzou kartou

   Komplikovaná situáciu zažívajú motoristi z regiónu 
cestujúci do Poľska. V blízkosti hraničného priechodu je 
čas od času zablokovaná premávka v smere z Poľska. 
Na ceste stoja kamióny, ktorých vodiči si vybavujú tzv. 
palubné jednotky na mýto. Dôvodom je nárast počtu 
kamiónov jazdiacich cez hraničný priechod Vyšný Ko-
márnik - Barwinek. Sú to zväčša ukrajinskí kamionisti, 
ktorí sa z Ukrajiny do Poľska alebo z Poľska na Ukrajinu 
nemôžu dostať cez poľsko-ukrajinské hraničné priechody, 
ktoré blokujú poľskí dopravcovia. Tí takto protestujú proti 
tomu, že ukrajinskí kamionisti stále nepotrebujú žiadne 
povolenia na vstup do Európskej únie a keďže sú lacnej-
ší, získavajú aj zákazky na prevoz tovaru práve na vrub 
poľských dopravcov. Ukrajinskí kamionisti tak hľadajú iné 
trasy a tá najbližšia vedie práve cez hraničný priechod 
Vyšný Komárnik - Barwinek. V prípade tvoriacich sa kolón 
premávku regulujú policajti a ide o nárazové situácie, 
kedy na hranici treba ešte viac zbystriť pozornosť, keďže 
kamióny občas blokujú aj obidva jazdné pruhy v smere z 
Poľska na Slovensko.

 (ps)  

Na hranici zvyknú stáť kolóny kamiónov, vodiči čakajú na mýto
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  Občianske združenie Svidnícka paleta, Mesto Svidník a Pod-
duklianske osvetové stredisko vo Svidníku v dňoch od 10. do 
12. novembra v Roztokoch zorganizovali Medzinárodný plenér 
pre neprofesionálnych výtvarníkov. 

Konal sa Medzinárodný výtvarný plenér

  Cieľom stretnutia výtvarníkov z Prešovského samosprávneho kraja, Poľska 
a Ukrajiny bolo podporiť ich kreatívnu tvorbu.
  Výtvarníci sa podieľali na aktívnych, a predovšetkým tvorivých podobách 
zobrazovania svojich spontánnych nápadov a vzájomného kultúrno-estetic-
kého poňatia samostatnej autorskej umeleckej činnosti v procese kreslenia 
a maľovania. Zobrazovali vo svojich dielach najčastejšie krajinnú scenériu v 
okolí Roztok, pamiatky regiónu, dedinskú architektúru.                
  Na obrazoch všetkých autorov sa objavili zobrazenia, ktoré pripomenuli rôzne 
umelecké štýly, ako aj zaujímavé kresbovo-maliarske rukopisy. Výtvarné kom-
pozície odzrkadľovali citlivosť a emocionálne povahy výtvarníkov. Výsledkom 
práce jednotlivých účastníkov sú výtvarné diela, ktoré budú prezentované vo 
výstavných priestoroch Podduklianskeho osvetového strediska vo Svidníku 
a v poľskom meste Przemśl. Občianske združenie Svidnícka paleta srdečne 
ďakuje sponzorom, poslankyni Národnej rady SR Alene Novákovej a poslan-
covi PSK Jánovi Hirčkovi za ich fi nančné príspevky. Účastníkov plenéru títo 
sponzori aj osobne navštívili a pozreli si ich výtvarnú tvorbu.

Miroslav Potoma, predseda OZ Svidnícka paleta

    SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE
Odišiel si ticho ako odchádza deň 

a v našich srdciach ostala spomienka len.
Už len kytička kvetov z lásky Ti môžeme dať, 

zapáliť sviečku a spomínať.
S hlbokým zármutkom a žiaľom v srdci oznamujeme, 

že nás 13. novembra
2023 vo veku 77 rokov navždy opustil náš milovaný 

manžel, otec, dedko, svokor a brat
MICHAL SIVÍK Z NIŽNÉHO KOMÁRNIKA

  Ďakujeme všetkým, ktorí ho sprevádzali na poslednej 
ceste, za prejavy sústrasti a kvetinové dary.
Manželka Mária, dcéry, vnuci, zať a sestra Helena 

  Vernisáž poplénerovej výstavy obrazov „TVORBA“ pre neprofesionálnych 
výtvarníkov pripravilo Podduklianske osvetové stredisko vo Svidníku v spolu-
práci s Rusínskou obrodou na Slovensku 10. novembra 2023 vo výstavných 
priestoroch v Podduklianskom osvetovom stredisku vo Svidníku. 
  Podujatie bolo realizované s fi nančnou podporou Fondu na podporu kultúry 
národnostných menšín. Hlav-
ným zámerom výtvarného 
plenéru bolo prostredníctvom 
vzdelávacích aktivít, konkrét-
ne prostredníctvom tvorby 
vo voľnej prírode a výmeny 
skúseností v oblasti výtvar-
ného prejavu, rozvíjať talent 
a výtvarné schopnosti u ne-
profesionálnych výtvarníkov.   
  Väčšina maliarov sa naučila 
prinajmenšom sebakriticky 
zamyslieť nad tým, ako ich diela vnímajú iní ľudia so znalosťou výtvarnej 
problematiky. Niektorí maliari však vytvorili aj abstraktné diela, do ktorých 
vložili svoje precítenie určitej udalosti, či zvláštneho okamihu. Účastníci sa 
podieľali na aktívnych, a predovšetkým tvorivých podobách zobrazovania 
svojich spontánnych nápadov a vzájomného kultúrno-estetického poňatia.   
  Vo svojich dielach najčastejšie zobrazovali krajinnú scenériu v okolí Roztok, 
pamiatky regiónu, dedinskú architektúru. Práce vytvorené na výtvarnom 
plenéri sú prezentované vo výstavných priestoroch Podduklianskeho osve-
tového strediska vo Svidníku  na poplénerovej výstave od 10. novembra do 
30. decembra 2023. 

Katarína Grúsová, POS vo Svidníku

VÝSTAVA OBRAZOV Z POPLÉNEROVEJ VÝSTAVY "TVORBA" 



21. november 2023Podduklianske novinky 8Spravodajstvo 

  Každoročne pripadá Európsky týždeň boja proti drogám na tretí 
novembrový týždeň. V roku 2023 sa tento týždeň konal od 13. do 
19. novembra. Jeho zámerom bolo zdôrazniť význam prevencie 
v boji proti zneužívaniu drog a zároveň zvýšiť povedomie o 
legálnych a nelegálnych drogách.

  Doprava v Prešovskom kraji by mala byť viac ekologická. Na-
pomôcť má tomu aj najnovší projekt Prešovského samospráv-
neho kraja (PSK) zameraný na budovanie rozsiahlej nabíjacej 
infraštruktúry pre e-vozidlá. Župa chce naprieč celým regiónom 
vybudovať celkovo 33 nabíjacích staníc, a to vďaka dotácii z 
rezortu hospodárstva.

PSK má ambíciu v kraji vybudovať 33 nabíjacích staníc pre e-vozidlá

  Prešovská krajská samospráva sa zapája do výzvy ministerstva hospodár-
stva, ktorej cieľom je podpora rozvoja elektromobility v regiónoch Slovenska 
formou budovania e-nabíjacej infraštruktúry. V kraji cez projekt EKO-Doprava 
v PSK, pripravený Energetickou Agentúrou Smart Regiónu PSK (EASR PSK), 
plánuje vybudovať 33 nabíjacích staníc (t.j. 66 nabíjacích bodov), a to v 27 
vybraných lokalitách. Využiť chce štátnu dotáciu z Plánu obnovy vo výške 
354-tisíc eur, pričom celková hodnota projektu dosiahne 462-tisíc eur.
  Župa pritom v spolupráci s energetickou agentúrou vytipovala lokality pre 
umiestenie verejne prístupných nabíjacích staníc na základe technických okol-
ností a koordinácie s okresnými úradmi. Malo by ísť o rovnomerne zahustenú 
sieť v celom kraji s posilnením počtov v menej osídlených miestach. A na druhej 
strane s posilnením v lokalitách s potenciálom pre rozvoj cestovného ruchu. 
Aspoň jedna verejná nabíjacia stanica typu AC (11 kW) alebo DC (50kW) by 
tak mala byť k dispozícii v okruhu do 25 kilometrov.
  Presnejšie by malo ísť o vybudovanie pätnástich nabíjacích staníc v regióne 
Šariša. Vzniknúť by mali napríklad pri dvoch župných stredných školách v 
Bardejove a pri strednej škole vo Svidníku, taktiež pri domovoch sociálnych 

služieb v Brezovičke a v Giraltovciach a ďalšie dve vo Veľkom Šariši, ako i 
po tri v meste Lipany a v obci Raslavice. Dve stanice by mali byť súčasťou 
externého priestranstva Úradu Prešovského samosprávneho kraja.
V regióne Spiša má prešovská župa v pláne vybudovať šesť nabíjacích staníc. 
A to pri dvoch popradských stredných školách a pri SOŠ v Starej Ľubovni, 
ďalej v meste Spišská Belá, ako aj pri Domove sociálnych služieb  Legnave 
a v obci Štrba.
  Celkovo dvanásť nabíjacích 
staníc by mal mať región 
Horného Zemplína. PSK 
ich naplánoval pri župných 
stredných školách v Humen-
nom, Stropkove, Vranove 
nad Topľou, SPŠ v Snine (2 
stanice),  v obciach Kvakov-
ce (2 stanice), Kolonica a 
Ulič a ďalej dve stanice pri 
Múzeu moderného umenia 
A. Warhola v Medzilabor-
ciach a jednu pri DSS v Jabloni.
  Prešovský samosprávny kraj v prípade úspešnosti projektu plánuje verejne 
prístupné nabíjacie stanice vo vytipovaných lokalitách budovať v horizonte 
rokov 2024 - 2025.

Daša Jeleňová, hovorkyňa PSK

Alkohol je medzi deťmi a mládežou najrozšírenejšou drogou

  V roku 2022 bol vládou SR schválený Národný akčný plán pre problémy s 
alkoholom na roky 2021 - 2030. Cieľom je zvýšiť zdravotné uvedomenie a 
zdravotnú gramotnosť o rozsahu a povahe zdravotných, sociálnych a ekono-
mických účinkov škodlivého užívania alkoholu, ako aj redukovať negatívne 
dopady pitia alkoholu na rôzne cieľové skupiny, presadzovaním dôsledného 
dodržiavania regulačných opatrení zo strany štátu.
  Alkohol je jednou z najčastejšie používaných návykových látok v SR. Spotreba 
alkoholu v Slovenskej republike je vyššia ako je priemerná spotreba v Európe. 
Podľa Štatistického úradu SR bola spotreba alkoholických nápojov (víno, 

pivo, destiláty) v roku 2021 na 1 
obyvateľa (18+ rokov) 104,7 litrov.
  Alkohol je medzi deťmi a mlá-
dežou najrozšírenejšou drogou. 
Väčšina z nich začína s jeho 
konzumáciou medzi 12. a 16. 
rokom života, teda v období, kedy 
deti získavajú väčšiu slobodu a sú 
čoraz viac naviazané na svojich 
rovesníkov. 
Vzhľadom na to, že je u nás alko-
hol bežne dostupný a legálny, je 

tiež súčasťou celej rady spoločenských rituálov a predmetom reklamy, dieťa sa 
s témou konzumácie alkoholu stretne relatívne skoro. Ak nie v rodine - počas 
spoločenských udalostí, tak určite medzi rovesníkmi. Poslaním nás dospelých 
je vybudovať u detí a mladistvých postoj k alkoholu, ktorý nebude ohrozovať 
ich zdravie, ale naučí ich s alkoholom správne zaobchádzať. 
  Edukácii, osvete a prevencii konzumácie alkoholu u detí a mladistvých sa 
venujú aj odborné zamestnankyne Regionálneho úradu verejného zdravotníc-
tva vo Svidníku. Realizujú rôzne edukačné a preventívne aktivity zamerané 
na túto problematiku na základných a stredných školách v okrese Svidník 
a Stropkov. Cieľom každej preventívnej prednášky, besedy či stretnutia je 
školákom primerane k veku vysvetliť dôsledky konzumácie alkoholických 
nápojov a minimalizovanie škôd spôsobených alkoholom, ale aj dôsledky 
užívania omamných a psychotropných látok. 

  Buďte svojmu dieťaťu vzorom. Pokiaľ chcete podporiť zdravé postoje vášho 
dieťaťa a jeho správanie voči alkoholu, najviac pomôže, ak mu sami budete 
príkladom. Dbajte na to, aby vaše dieťa mohlo zažívať radosť a úspechy 
priamo, bez ďalších podporných prostriedkov. Najlepšie mu takú skúsenosť 
sprostredkujete, ak vás uvidí radovať sa či oslavovať inak, než v spoločnosti 
alkoholu.

Jana Ufnárová, 
Regionálny úrad verejného zdravotníctva so sídlom vo Svidníku 
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  Vojenský historický ústav v Bratislave ako vedecko-výskumné, 
archívne a múzejné zariadenie Ministerstva obrany SR pre oblasť 
vojenskej histórie zabezpečuje okrem mnohých ďalších úloh aj 
odbornú starostlivosť o národnú kultúrnu pamiatku Duklianske 
bojisko, ktorej jednou z hlavných a dominantných súčastí je Pa-
mätník sovietskej armády s vojnovým cintorínom vo Svidníku, 
na ktorom našlo miesto svojho posledného odpočinku približne 
9 000 príslušníkov mnohonárodnej a národnostnej Červenej 
armády padlých počas Karpatsko-duklianskej operácie a v ná-
sledných oslobodzovacích bojoch.

Revitalizácia Pamätníka sovietskej armády vo Svidníku prebieha od roku 2017 
Aktuálne obnovili osvetlenie na kolonáde vedúcej k monumentu

  JEDNOTLIVÉ TRAVERTÍNOVÉ BLOKY ŠETRNE VYČISTILI 
Vojenský historický ústav uvedomujúc si význam tohto pamätného miesta 
bezprostredne spätého s historickými udalosťami viažucimi sa k oslobodzo-
vacím bojom o Slovensko, začal už v roku 2017 s jeho komplexnou obnovou 
a revitalizáciou. V rámci nej bola najskôr vykonaná rekonštrukcia pylónu 
pamätníka spolu s piedestálom nachádzajúcim sa pod sochou sovietske-
ho seržanta. Jednotlivé travertínové bloky, z ktorých sú pylón a piedestál 
vytvorené, boli najskôr pomocou špeciálnych neagresívnych prostriedkov 
kompletne a šetrne vyčistené, a potom boli defekty na menej poškodených 
blokoch opravené špeciálnou stavebnou chémiou. Neopraviteľné bloky boli 
nahradené novými. Okrem toho boli očistené aj súsošia nachádzajúce sa na 
oboch stranách predpolia pylónu pamätníka. 

KOMPLEXNÁ OBNOVA VIAC AKO 30-ROČNÉHO OSVETLENIA
  Následne Vojenský historický ústav v spolupráci s neziskovou organizáciou 
Dukla Destination realizoval v areáli komplexnú obnovu viac ako 30-ročného 
osvetlenia. Tá spočívala v odstránení starých zariadení s nefunkčnými a 
poškodenými svietidlami, a v ich následnom nahradení novými, modernými 
a štýlovými nízkoenergetickými LED refl ektormi napojenými na senzory 
spínača atmosférických hodín s tým, že dva refl ektory po zotmení osvetľujú 
samotný pylón pamätníka, jeden osvetľuje sochu sovietskeho seržanta spolu s 
piedestálom a napokon štvrtý refl ektor osvetľuje schodisko pod sochou spolu 
s časťou predpolia pamätníka.
  Popri obnove osvetlenia boli v areáli taktiež nainštalované moderné bez-
pečnostné kamery, ktoré neustále monitorujú celý priestor tohto pamätného 
miesta. Obnovy sa tiež dočkali aj veľkorozmerné drevené kríže umiestnené 
pred oboma vrchnými masovými hrobmi. 

  Ďalej v priebehu roka 2021 pokračovala revitalizácia pamätníka odbornými 
prácami na komplexnej rekonštrukcii prednej časti vonkajšieho oporného múra 
areálu spočívajúcimi v jeho spevnení, v kompletnom očistení jednotlivých ka-
menných blokov, v oprave, resp.  nahradení poškodených kamenných blokov, 
ako aj v obnove poškodených škár medzi jednotlivými blokmi. 

 CELÝ KOMPLEX PAMÄTNÍKA SA PÝŠI 
KOMPLETNE OBNOVENÝM OSVETLENÍM   

  Napokon v priebehu septembra 2023 sa areál tejto architektonicky mimo-
riadne zaujímavej stavby dočkal ďalšej etapy svojej rekonštrukcie. V rámci 
nej prebehla predovšetkým obnova osvetlenia na kolonáde vedúcej k tomuto 
monumentu, a taktiež aj v priestore jeho spodného parkoviska nachádza-
júceho sa pri hlavnej ceste. Náročnosť jednotlivých prác spočívala v tom, 
že najskôr bolo potrebné demontovať dvadsaťtri pôvodných travertínových 
podstavcov osvetlenia, na ktorých sa už viditeľne podpísal zub času. Až po 
ich komplexnej renovácii, opravách príslušnej elektroinštalácie a opätovnom 
osadení na pôvodné miesto, sa mohlo pristúpiť k inštalácii nových replík 
pôvodných osvetľovacích lampášov. Celý komplex pamätníka sa tak môže 
pýšiť kompletne obnoveným osvetlením.
  Na spomínanom parkovisku bol tiež zrekonštruovaný celý oporný múr, pričom 
rovnaké práce boli realizované aj v areáli pamätníka s vojnovým cintorínom, 
kde sa rekonštrukcie dočkala čelná časť obvodových múrov okolo oboch 
hrobových miest nachádzajúcich sa v jeho vrchnej časti. Aj v tomto prípade 
sa jednalo najmä o očistenie pôvodných kamenných blokov, resp. o úplnú 
náhradu absentujúcich či značne degradovaných blokov s následnou obnovou 
škár medzi nimi. Popritom prebehlo aj rozšírenie pôvodného kamerového 
systému v areáli o ďalšie štyri kamery.

NOVÝ NÁTER KANÓNOVÝCH HUFNÍC  
  Nového ochranného konzervačného náteru sa za výdatnej pomoci profesio-
nálnych vojakov - príslušníkov OS SR dočkali aj dva kusy 152-mm kanónových 
húfnic vzor 37, ktoré sú umiestnené po oboch stranách schodiska tvoriaceho 
vstup k pamätníku. Ešte predtým boli v ateliéri akademického sochára Petra 
Mészároša vytvorené a následne aj na pôvodnom mieste osadené dve 
chýbajúce bronzové plastiky (na piedestáli pod krížom jedného z vrchných 
hrobových miest a na symbolickej hrobke sovietskej pechoty) a jedna už 
značne poškodená travertínová plastika (na symbolickej hrobke obetí vojny 
z radov sovietskeho ľudu).

ROZSIAHLA ÚPRAVA DREVÍN A ZELENE 
  Napokon je ešte potrebné spomenúť, že v areáli pamätníka takmer neustále 
prebieha aj rozsiahla úprava drevín a zelene spočívajúca vo výrube väčšieho 
množstva prestarnutých, náletových, poškodených a škodcami napadnutých 
drevín a krovín s následným odstránením ich pňov a koreňových systémov, 
a taktiež aj zatrávnením celého výrubom zasiahnutého areálu s cieľom čo 
možno najviac prinavrátiť tomuto miestu podobu, akú malo v čase svojho 
sprístupnenia pre verejnosť.
  Všetky vyššie uvedené práce súvisiace so snahou Vojenského historického 
ústavu o komplexnú obnovu Pamätníka sovietskej armády vo Svidníku boli 
realizované po množstve predchádzajúcich konzultácií s Krajským pamiat-
kovým úradom Prešov, a po následnom schválení jednotlivých plánovaných 
úprav vecne príslušnými orgánmi štátnej a verejnej správy.

(vhú, foto: vhú) 

 V priebehu septembra 2023 sa areál pa-
mätníka dočkal ďalšej etapy  rekonštruk-
cie. V rámci nej prebehla predovšetkým 
obnova osvetlenia na kolonáde vedúcej k 
tomuto monumentu, a taktiež aj v priestore 
jeho spodného parkoviska nachádzajúce-
ho sa pri hlavnej ceste...
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   V uplynulú sobotu sa dvoma stretnutiami dohralo 9. kolo 
Niké Extraligy mužov. V nich sa stretli dvojice, ktoré proti sebe 
nastúpili aj vo štvrťfi nále Niké Slovenského pohára.

 TJ Slávia Svidník - VKP FTVŠ UK Bratislava 3:1 (-23, 28, 21, 19)

   Kým Svidníčania prehrali v pohári s 
VKP obe stretnutia, v lige zatiaľ v tom-
to ročníku nedovolili Bratislavčanom 
ochutnať chuť víťazstva. 
   V domácom prostredí síce prehrali 
zverenci trénera Rastislava Paňka 
prvý set, v druhom odvrátili dva setba-
ly hostí a zvyšné dva sety už získali s 
prehľadom vo svoj prospech. Trojbo-
dovým víťazstvom si tak Svidníčania 
upevnili druhé miesto v tabuľke, keď 
na vedúce Komárno strácajú jeden 
bod.

   Zostava TJ Slávia Svidník: R. 
Vitko 5, De Sousa 9, De Moraes 18, 
Salton 18, M. Sopko ml. 11, Šellong 
10, libero M. Vitko (Jurko 0, Miščík 
1). Tréner: R. Paňko. Hráči zápasu: 
Rodrigo de Moraes (TJ Slávia Svid-
ník) - tréner VKP neurčil najlepšieho 
hráča svojho tímu
   Domáci tréner Rastislav Paňko 
zhodnotil domáci víťazný zápas takto: 
„Očakávali sme prvotný tlak na poda-
ní od súpera, čo sa aj potvrdilo. Po-
stupne sme ale začali lepšie prihrávať 

   ŠŠK Centrál Svidník odohral svoje stretnutia siedmeho kola v 
domácom prostredí s 50 % úspešnosťou.

II. LIGA
   Svidničania nastúpili proti mladému a bojovne naladenému družstvu z OSK Mi-
chaľany (okr. Trebišov). Už úvodné štvorhry naznačili, že to domáci hráči nebudú 
mať ľahké, lebo obidve prehrali. Aj v dvojhrách mali hostia navrch a Svidníčanom 
dovolili uhrať iba šesť bodov. Druholigistom v priebežnej tabuľke patrí desiate miesto.

ŠŠK Centrál Spojená škola Svidník - OSK Michaľany 6:12 
B.: Vodila, Kurej, M. Antoš 2.

IV. LIGA
   Domáci nastúpili bez svojej jednotky Michala Kmiťa, ktorý vypomáhal druholigis-
tom. Po lepšom začiatku hostí domáci hneď v prvej sérii dvojhier šnúrou štyroch 
víťazstiev otočili vývoj stretnutia vo svoj prospech a vyhrávali  4:2. Druhú sériu zvládli 
lepšie hostia a vyrovnali stav na 5:5. V tretej sérii si obidve družstvá pripísali po dva 
body a do poslednej série sa išlo za stavu 7.7. V tej dominovali opäť domáci hráči, 
keď najprv ôsmy bod pridal Kosár, remízový deviaty Antoš,  no a Kmiť, ktorý tím 
posilnil na rozhodujúci zápas, napokon vybojoval víťazný desiaty bod. Štvrtoligisti 
sú momentálne v priebežnej tabuľku v šarišsko-dukelskej skupine na prvom mieste. 

ŠŠK Centrál Svidník B - STK Torysa 10:8
B.: Kosár 3; Kurečko, Antoš, Gonos po 2; Kmiť 1.
   8. kolo je na programe v sobotu 25.11.2023 a Svidníčania pocestujú v druhej 
lige do Margecian (okr. Gelnica) a vo štvrtej lige do Širokého (okr. Prešov).     (ku)

5. LIGA

Svidníčania si upevnili druhú priečku

Krajské súťaže

   V piatom kole sa nám konečne podarilo odohrať všetky plá-
nované zápasy, takže od budúceho kola už budeme zverejňovať 
aj priebežnú tabuľku. 

Výsledky piateho kola: 
JMC Lužany pri Topli C - 

ŠM Staškovce B 16:2 
B.: Demo, S. Gdovin 4,5; Ľ. Tomko, 
Pavlík 3,5 - Homza, S. Maliňák 1.

ŠŠK Centrál Svidník D - 
Brusnica 9:9 

B.: Petrík 3; Kostelník, M. Kosť 2, 
Vasiľ, Olijár 1 - Ľ. Antoš 4,5; Karlík 
2,5; J. Antoš 1,5; Bačišin 0,5.

ŠŠK Centrál Svidník C - 
JMC Lužany pri Topli B 5:13

B.: Nemec 3; Štefanco, Vl. Vasilenko 
1 - Kočiš 4,5; Katuščák 3,5; Cigan, M. 
Gdovin 2,5. 

Radoma - 
JMC Lužany pri Topli D 18:0 

B.: J. Baran, M. Baran, Dančišin a 
Šafranko po 4,5. 

Dohrávka z 2. kola: 
Brusnica - Staškovce A 8:10

B.: Štefanišin, Karlík 2,5; Ľ. Antoš 2; 
Bačišin 1 - Harvilko, Gojdič 3,5; Hrušč 
st. 2 a E. Kočiš 1.
   V nasledujúcom šiestom kole sa 
stretnú: Brusnica - JMC Lužany pri 
Topli C, JMC Lužany pri Topli B - ŠŠK 
Centrál Svidník D, JMC Lužany pri 
Topli D - ŠŠK Centrál Svidník C a ŠM 
Staškovce A - Radoma.               (lp)

a vysporiadavali sme sa s tým. Duel 
sme zlomili v náš prospech a vyhrali.“
V najbližšiu sa svidnícki volejbalisti 

predstavia na palubovke lídra extra-
ligovej tabuľky v Komárne. 

(ps)

   Po dvoch kolách Medzinárodnej amatérskej hokejovej ligy, jednom vo 
Svidníku a druhom v poľskom Sanoku, pokračuje ŠK Centrum Svidník v 

V exhibičnom hokejovom zápase sa predstavia aj Peter Bartoš či Marcel Pavlovský 
organizovaní hokejových podujatí na svidníckom zimnom štadióne.
   Už túto nedeľu sa priaznivci hokeja môžu tešiť na exhibičný hokejový zápas, 

ktorý nadväzuje na exhibičné hokejové 
zápasy v réžii ŠK Centrum Svidník z 
uplynulej zimnej sezóny. 
   Hokejisti HK Lion Svidník v nedeľu 
26. novembra o 17. hodine nastúpia 
na exhibičný hokejový zápas proti HK 
Warriors Krynica z Poľska. Vstup na 
tento zápas je zadarmo.
   Podľa informácií, ktoré sme získali 
od vedenia svidníckeho tímu, v drese 
HK Lion Svidník sa predstavia aj posily, 
medzi nimi aj legendárny hokejista, 
bývalý reprezentant Peter Bartoš, 
ktorý bude kapitánom tímu či legenda 
prešovského hokeja Marcel Pavlovský 
alebo Ján Skokan a ďalší hráči z výbe-
ru domáceho tímu. 
   Srdečne pozývame priaznivcov 
hokeja na svidnícky zimný štadión v 
nedeľu 26. novembra. Úvodné buly 
je naplánované na 17. hodinu.     (ps)
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  Letnú prípravu sme začali 5. júla kategóriou U 17 a U 19. Postup-
ne sa pridali U 13 a U 15. V priebehu augusta začali aj ostatné 
družstva a celkovo sa do prípravy  zapojilo 167 chlapcov. 

Zhodnotenie polčasu futbalovej sezóny 2023/2024 mládeže 1. FK Svidník

  V jej priebehu okrem kondičnej prípravy a nácviku herných činnosti sme 
odohrali prípravné zápasy v Poľsku a s družstvami zo susedných miest. V 
jednotlivých družstvách došlo k obmenám kádra, keď sa posúvali hráči z 
mladších kategórii do starších, ktorí sa pravidelne zapájali do tréningového 
procesu, zapadli do kolektívu a v majstrovských zápasoch boli platnými 
hráčmi mužstiev. 
  U 19 sa umiestnili na 5. mieste so stratou 7 bodov na prvé Ľubotice, na 
súperov na 2 - 4 priečke strácajú 2 body. Škoda posledných dvoch kôl, keď 
chlapci nestačili na súperov zo spodnej časti tabuľky, čo je paradoxom, pre-
tože predtým porazili ašpirantov na postup Ľubotice a Poprad zhodne 1:0. 
Na ospravedlnenie možno len to, že za 9 dní odohrali 4 zápasy a to na veľmi 
ťažkých rozmočených terénoch. Slabinu v tejto kategórii vidím v prístupe k 
tréningovému procesu, ale hlavne k majstrovským zápasom. Chalani si to 
musia uvedomiť hlavne sami, prečo hrajú futbal a či v ňom chcú byť naozaj 
úspešní. Odkaz chlapcom: „Šanca na postup stále žije.“
  U 17 skončili na 6. mieste, hoci po prvých piatich kolách boli na 1. mieste. 
Dôvodom je, že sme niektorých chlapcov preradili do kategórie U 19 z dôvodu 
posilniť družstvo a zabojovať o postup do ll. ligy. Chlapci hoci v oklieštenej 
zostave odohrali kvalitné, ale nešťastné zápasy bez bodového zisku. V tejto 
kategórii je v štatistikách druhým najlepším strelcom súťaže Tobias Frederik 
Cina s 15 gólmi hoci za U 17 odohral iba 5 stretnutí. Od 4. kola je trénerom U 
19 a U 17 Alojz Špak. Pred ním pôsobili v tíme M. Koša, L. Harakaľ a I Rohač, 
za čo im za odvedenú prácu ďakujem. 
  U 15 je pod vedením trénera Tomáša Vinjara. V jesennej časti súťaže chlapci 
odohrali 8 zápasov s bilanciou 7 – 0 - 1 a so skóre 37 - 3 sa umiestnili na 1. 
mieste s 3-bodovým náskok pred prenasledovateľmi z Ľubotíc a Pečovskej 
N. Vsi, kde v druhom kole prehrali. Napriek prehre chlapci svojimi výkonmi a 
hrou sa dostali na čelo tabuľky a sú na najlepšej ceste k postupu do 2. ligy, čo 
bolo a je cieľom tejto kategórie. Pochvalu si zaslúži celý tím, od najmladšieho 
člena Stephana Bojkasa (vekovo kategória U13) až po Luca Toniho Siváka, 

ktorý odohral väčšinu zápasov už aj pri U 17. Potešiteľné je, že po dlhých 
rokoch sa chlapci (Tomáš Vaňko a Ján Michal Guzi) z 1. FK Svidník zúčastnili 
na zraze SFZ a úspešne si počínali na turnaji v Poprade, kde hrali za výber 
VsFZ v základnej zostave. 
  U 13 sú zverenci trénera Igora Sagana s jednou prehrou, no najlepším 
skóre v súťaži 57:11 obsadili 2. miesto. U väčšiny hráčov je veľký potenciál, 
len treba ďalej tvrdo pracovať. Najlepším strelcom súťaže po jeseni je náš 
Matúš Jurečko s 16 gólmi.
  U 13 B a U 10 hrali súťaž v susednom bardejovskom okrese, kde naše farby 

hájili prevažne chlapci mladší ako sú 
stanovené kategórie. Do tejto súťaže 
sme ich prihlásili kvôli tomu, aby 
mladší chlapci nabrali zápasovú prax 
do budúcich ročníkov. Pre kategórie 
U 9 a mladší sme vytvorili mestskú 
ligu, kde chlapci hrali svoje zápasy so 
zanietením a v plnej intenzite každú 
stredu na ihrisku pri ZŠ A. Pavloviča. 
Trénerom U13 B je R. Vasilenko, 
U 10 D. Rybársky a trénermi U9 a 
mladší sú J. Ducár, D. Petrí a R. Bush. 
Tréningový proces začali aj dievčatá, 
futbalistky vedie K. Luščik.
  Všetkým hráčom, trénerom, spon-
zorom (vymenujem v osobitnom prí-
spevku) a priateľom, ktorí sa podieľali 
tréningovom a zápasovom procese 
ďakujem za spoluprácu a pomoc.
  Máme talentovaných hráčov, ktorí sa 
môžu rozvíjať a môžu z nich vyrásť 
kvalitní hráči, ktorí môžu svidnícky 
futbal posunúť vpred. To je jediná 
cesta, ktorá si vyžaduje trpezlivosť 
a čas. Som presvedčený o tom, že 
v druhej polovici súťaže, jednotlivé  
družstva ukážu svoju kvalitu a tvár, 
pretože chlapci sa snažia v trénin-
govom procese plniť to, čo od nich 
vyžadujeme a sú ochotní spolupraco-
vať, čo je priama cesta k zlepšovaniu 
a úspechu. 

Jozef Dirga, 
predseda FKM Svidník o.z.

 U 19: V. Hopoňko, M. Olčak, R. Baran, K. Luščík, S. Patkaň, R. Bush, P. Skunc, 
M. Fedak, T. Rogoš, M. Olejar, T. Cina, M. Džurban, P. Leškanič

U 13 a U 15 s trénermi Tomášom Vinjarom a Igorom Saganom

Stas Chukra - brankárska posila z Ukrajiny, opora mužstva U 19
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TREMBÁČ, Tomáš: Ako nežiť osamelo v modernom svete. 
Atény nad Torysou, Tomáš Trembáč 2023. 133 s.
  Populárno-náučná publikácia z oblasti vzťahovej psychológie ponúka témy 
mentálneho tréningu, podpory kreativity, rozvoja komunikačných schopností 
na neverbálnej aj konkrétnej verbálnej úrovni a systematickosti vyhľadávania 
vzťahov. 
  Autor využíva 15-ročnú psycholo-
gickú prax i silu osobného príbehu, 
aby bez nadmerného užívania od-
borných termínov a presycovania 
čitateľa teóriami poukázal na spô-
soby, akými sa možno jednoduchým 
mentálnym tréningom zbaviť napätia 
pri kontakte s novými ľuďmi, ako je 
možné vypracovať si zdravý režim 
pre záľuby vedúce k priateľským 
až romantickým kontaktom, a ako 
sa dá neverbálnou komunikáciou 
jednoducho ovplyvniť dojem, ktorý 
zanechávame. 
  Súčasťou knihy sú tiež cvičenia 
vedúce k prekonávaniu strachu a 
frustrácie z odmietnutia a zvyšova-
niu spoločenskej odolnosti, ako aj 
humorné sociálne experimenty.

KANÓCZ, Zuzana
  Zuzana Kanócz sa narodila 21. novembra 1979 v Košiciach. Je slovenská 
herečka, ktorá absolvovala maďarské gymnázium a neskôr vyštudovala 
herectvo v ročníku Emílie Vášáryovej a Martina Hubu na Vysokej škole 
múzických umení v Bratislave. Pôvabná brunetka sa pred fi lmovou kamerou 
objavila v česko-slovenskej snímke Kruté radosti. Zažiarila o dva roky neskôr 
v Románe pre ženy, ktorý z nej urobil hviezdu. Herečka dostala hlavnú rolu 
vo fi lme Nebo, peklo... zem. Pohľad na krásnu Slovenku českým divákom 
umožnil aj Jiří Strach, ktorý si ju zvolil za predstaviteľku hlavnej ženskej 
postavy mysterióznej série Labyrint.

KUGLEROVÁ, Zuzana (23.11.1955-)
  Slovenská spisovateľka a novinárka. Písala aj pod menom Zuzana Kozičová. 
Založila  a vydáva detský časopis Dúha. Je spoluzakladateľkou Združenia 
internetových autorov Pars Artem a vydavateľkou internetového e-magazínu 
o literatúre. Zo začiatku sa venovala písaniu poézie (zbierky básní Madona v 
hmlách, Opakovaný záber, Žena zo Samarie), ktorú publikovala v časopisoch 
a zborníkoch. Neskôr po literárnej odmlke začala písať prózu. Jej tvorba bola 
preložená do viacerých svetových jazykov a vyšla v rôznych štátoch sveta. 
Napísala historické romány Beda porazeným, Turkova stupaj, Čarodejnica z 
Petrovíc, Rytier a zbrojnoš, rozprávky Slnečný lúč Svetláčik, Rozprávky zo 
šípového kra, Snehovláska a iné.

Majster sa pýta učňa:
- Keď nemáš fi alovú farbu, ako ju získaš?

- Ukradnem!

RÍMSKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK 
  Utorok 21. novembra: Obetovanie Panny Márie: Svidník o 18. hodine: + 
Milan, Mestisko o 17. hodine, Streda 22. novembra: Sv. Celílie, panny, mu-
čenice: Svidník o 6.30 hodine: + Demeter, Mária, o 18.00 hodine: + Viliam, 
Štvrtok 23. novembra, feria, Svidník o 6.30 hodine: + Zuzana, Anton, Ado-
rácia o 18.00 hodine: + Anna, Jozef, Demeter, Peter, Piatok 24. novembra: 
Sv. Ondreja a spol., mučeníkov, Svidník o 6.30 hodine: + z rod. Drábovej, o 
18.00 hodine: + Alžbeta, Mestisko o 17.00 hodine, Sobota 25. novembra, Sv. 
Kataríny, mučenice, Svidník o 8.00 hodine: + Ján, Anna, Domov dôchodcov o 
15.30 hod.: ZBP Iveta s rodinou, Nedeľa 26. novembra: Nedeľa Krista Kráľa 
neba i zeme, Svidník o 8.00 hodine: ZBP Martina s rodinou, o 10.30 hodine: 
ZBP Katarína s rodinou, o 18.00 hodine: + Alojz, Mestisko o 9.15 hodine. 
  V piatok o 17.00 bude stretnutie prvoprijímajúcich detí na fare. O 18.00 bude 
sv. omša za účasti detí. Kto by chcel darovať na Vianoce do kostola stromček, 
nech sa prihlási v zakrestii. Na budúcu nedeľu bude Dobročinná zbierka Sv. 
Alžbety, vyhlásená o arcibiskupom Bernardom Boberom. PBZ. 

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - ZÁHRADNÁ
  Utorok 21. novembra o 17.00 hod.: Vstup Presv. Bohorodičky do chrámu - Za 
zdravie a Božie požehnanie pre Alžbetu, Streda 22. novembra o 17.00 hod.: 
+ Ján, Štvrtok 23. novembra o 7.00 hod.: + Mária, Piatok 24. novembra 
o 17.00 hod.: Za zdravie a Božie požehnanie pre rod. Halajovú, Sobota 25. 
novembra o 7.00 hod.: Za zdravie a Božie požehnanie pre Lukáša, Nedeľa 
26. novembra: Nedeľa Krista Kráľa, o 9.00 hod.: Za farnosť. 

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - MESTO
  Utorok 21. novembra: Vstup presvätej Bohorodičky do chrámu, o 6.30 hod.: 
* csl. sv. lit., o 12.00 hod.: * Rudolf, o 18. hod.: * Marián, Helena, Dominika, 
požehnanie detí, Streda 22. novembra: Svätý apoštol Filemon a spoločníci,  
o 6.30 hod.: * Katarína    (40 rokov), o 18.00 hod.: * Peter s rod., Štvrtok 23. 
novembra: Svätí biskupi Amfi lochios a Gregor, o 12.00 hod.: † Pavol, Paulína, 
Anna, Štefan, o 17.00 hod.: kláštor sestier Baziliánok, ruženec za závislých s 
komunitou Cenacolo od 17.15 hod., o 18.00 hod.: † z rod. Kaliňákovej, Piatok 
24. novembra: Sv. veľkomuč. Katarína, Sv. veľkomuč. Merkúr, o 6.30 hod.: † 
Slavomír Bilý, o 18.00 hod.: † Michal, Michal, stretnutie mládeže - adorácia, 
Sobota 25. novembra: Zakončenie sviatku Vovedenia. Hieromuč. Sv. Kliment, 
rímsky pápež a sv. Peter, biskup, o 8.00 hod.: † Mária / †  Tamara,  o 17.00 
hod.: večiereň sviatku Krista Kráľa, Nedeľa Krista Kráľa, 26. novembra, 
Prepod. otec Alypios Stĺpnik, 1. Hlas, o 7.00 hod.. ruženec a 1. čas, 8.00 
hod.: * za farnosť, myrovanie, o 10.30 hod.: * Dávid (20 rokov života), csl.,        
myrovanie, o 18.00 hod.: * Vitalij, Tamara, Lea, myrovanie. 
Týždeň Cirkvi pre mládež: V utorok je Vovedenie presv. Bohorodičky do 
chrámu; bohoslužby sú: 6.30 csl., 12.00 csl. a 18.00 slov. s požehnaním detí.
V piatok 24.11. - mládežnícka sv. liturgia o 18.00 s moderovanou adoráciou, 
po ktorej bude spoločné agapé v suteréne chrámu. 
V nedeľu 26.11. je sviatok Krista Kráľa. V sobotu bude o 17.00 Večiereň sviatku 
s požehnaním lítijných darov na myrovanie.
V nedeľu od 9.15 pokračuje stretnutie rodičov a detí, kt. sa pripravujú na prvú 
svätú spoveď.

PRAVOSLÁVNA FARNOSŤ SVIDNÍK
  V nedeľu a vo sviatky o 7.30 hod. utreňa, o 9.00 hod. sv. liturgia, počas 
týždňa: pondelok, utorok o 6.00 hod. sv. liturgia -  prot. Ján Pajkoš, streda, 
štvrtok, piatok, sobota o 6.00 hod. sv. liturgia - prot. Ján Sovič, Večerné bo-
hoslužby od pondelka do soboty sa konajú o 17.00 hod. Nedeľnú večerňu 
slúžia duchovní striedavo.
Poznámka: V prípade pohrebov, sobášov, týždenných, ročných a iných bo-
hoslužieb sa duchovní vzájomne dohodnú.

SÁLA KRÁĽOVSTVA 
- JEHOVOVI SVEDKOVIA 

  Zhromaždenia Jehovových svedkov sa konajú v sále Kráľovstva na Ul. 
Festivalovej, č. 2042 a to vo štvrtok 23. novembra od 18.00 hod. a nedeľa 
26. novembra od 9.30 hod. Viac sa môžete dozvedieť v prednáškovej sále 
Jehovových svedkov. 

Infoservis / Inzercia
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Infoservis 

ČO PREMIETA KINO DUKLA?

Kto daroval krv? 

PODDUKLIANSKE NOVINKY

si môžete kúpiť aj na pošte: 

Svidník, Giraltovce, Cernina, 

Krajná Poľana, Kružlová, Ladomirová, 

Okrúhle, Vyšný Orlík   

FÍHA TRALALA
PIATOK 24. NOVEMBRA O 17.00 HOD. 

Pesničková šou pre najmenších divákov
  Pozývame vás na osobné stretnutie s vašou 
obľúbenou FÍHOU počas veľkej pesničkovej 
šou aj vo vašom meste, kde zaznie až 23 naj-
obľúbenejších hitov. Škriatok FÍHA je zárukou 
toho, že z predstavenia odchádzate naplnení 
radosťou. Pre svojich fanúšikov pripravila FÍHA 
tralala novú rozprávkovú šou! Môžete sa tešiť 
na vaše obľúbené pesničky a rozprávkové 

postavičky, ktoré poznáte z hudobných fi lmov BUMBARASA či Farebný svet. 
Nový program bude plný prekvapení!
  Zoznam piesní: Budík, O zúbkoch, Rozcvička, Ukazovačky, Tani tani, Lepore-
lo, Idem kva kva k vám, Letí letí, Slivková pesnička, Aj ja rád papám, Ovocný 
rock and roll, O autíčku, Syry Syry, Veľké upratovanie, Bager a Tatrovka, Lúka, 
Bum bác, Bumbarasa, Dino Discotekus, Super kamoši, Láska.
  Cena lístka - 14,00 €, Cena ZŤP - 0,00 €, Cena doprovodu ZŤP - 14,00 
€, 60 minút 

NAPOLEON
SOBOTA 25. NOVEMBRA O 19. HODINE 
PRIŠIEL ODNIKIAĽ, OVLÁDOL VŠETKO.

  Epická akčná dráma približuje vzostup a pád 
legendárneho francúzskeho cisára Napoleona 
Bonaparteho (oscarový Joaquin Phoenix). Jeden 
z najuznávanejších režisérov sveta Ridley Scott 
(Gladiátor, Marťan) vo fi lme zachytáva Bonaparteho 
neúnavnú cestu k moci, sleduje náruživý a dynamický 
vzťah s jeho životnou láskou Jozefínou a mapuje jeho 
vizionárske vojenské a politické taktiky na pozadí 
úchvatných veľkovýpravných bojových scén.
  Rok výroby: 2023, Krajina pôvodu: USA, 158 
minút, dráma, slovenské titulky, vstupné: 6 eur 

TONKO, SLÁVKA A KÚZELNÉ SVETLO
NEDEĽA 26. NEDEĽA O 15. HODINE 

PRIATEĽSTVO, KTORÉ NESMIE ZHASNÚŤ
  Dabbing: Radoslav Kotleba, Karolína Kubánková, 
Juraj Kemka, Petra Polnišková, Peter Bebjak, Soňa 
Norisová
  Jedenásťročný Tonko má jedinečnú vlastnosť - od 
narodenia svieti. Jeho príliš starostliví rodičia sa ho 
snažia držať doma, aby ho ochránili pred vonkajším 
svetom. Keď sa do ich domu pred vianočnými prázd-
ninami nasťahuje tajuplná Slávka, Tonkov svet sa 
obráti naruby. Získava prvú naozajstnú kamarátku a 
vydáva sa s ňou na dobrodružné pátranie po pôvode 
záhadných chumáčikov tmy, ktoré vysávajú z ich 
domu slnečný svit. Tonko, Slávka a kúzelné svetlo 

je fi lm o tom, aké je to byť iný, príbeh o priateľstve a fantázii, o svetle a tme.
  Rok výroby: 2023, Krajina pôvodu: Česká republika, Slovensko, Ma-
ďarsko, rodinný, animovaný, 82 minút, vstupné: 6 eur 

JEJ TELO
NEDEĽA 26. NOVEMBRA O 19. HODINE 

„... PORNO JE VLASTNE TIEŽ TAK TROCHU ŠPORT!“
    Film inšpirovaný neuveriteľným skutočným 
životným príbehom Andrey Absolonovej. Úspešná 
športovkyňa a členka olympijského družstva sa 
po zranení krčného stavca a vynútenom konci 
športovej kariéry stala úspešnou pornoherečkou 
s prezývkou Lea De Mae. V hlavnej úlohe exceluje 
slovenská herečka Natália Germáni.
  Dvadsaťtriročná vrcholová športovkyňa Andrea 
sa pripravuje na olympijské hry v Atlante. Ako 
majsterka Českej republiky v skokoch do vody 
nepozná nič iné ako tvrdý svet tréningov a prete-
kov. Až kým si nezraní chrbticu, čím sa jej športová 
kariéra náhle skončí. V okamihu sa jej zrúti svet. Túžba po úspechu ju však 
privedie k práci pornoherečky. Aj tu hrá hlavnú rolu jej telo. Predtým ho ovlá-
dala a využívala v športe, teraz pri natáčaní pornofi lmov. Má slávu, peniaze, 
pohodlný život, nezávislosť. Napokon však predsa len bude musieť spomaliť...
  Rok výroby: 2023, Krajina pôvodu: Česká republika, Slovensko, 105 
minút, dráma, vstupné: 6 eur 

  V pondelok 13. a v stredu 15. novembra prišlo na Hematologicko-transfúzne 
oddelenie svidníckej nemocnice v rámci Študentskej kvapky krvi darovať krv 
61 bezpríspevkových darcov: 
  Radovan Poperník (21), Lucia Rodáková (28), Pavol Melník (44), Katarína 
Volohdová (45), Oliver Volohda (3), Ľuboš Jurečko (24), Viktor Varchola (59), 
Martin Gula (40),  Andrej Motýľ (20), Ján Dovičák (29), Peter Kopča (66), 
Ľuboš Kosť (13), Rastislav Kundrát (14), Anežka Kundrátová (4), Róbert 
Bzdiľ (9), Patrik Slivka (prvodarca),  Miroslava Turcovská (prvodarca), Vane-
sa Zribková (prvodarca), Juliana Semancová (prvodarca), Ján Očipka (16), 
Jozef Gogoľ (33), Michal Mňahončák (72), Ján Iľov (15), Dušan Jurina (34), 
Viera Fedorišinová (6), Jozef Sabo (22), Miroslav Bandurič (10), Radovan 
Bičej (58), Alena Beľakovbá (28), Ján Miháľ (8), Andrea Namešpetrová (23), 
Viera Komišáková (7), Pavol Gajdoš (24), Daniela Jurčová (15), Miriama 
Mitrušková (7), Slavomír Demjan (16), Lenka Bačová (6), Jaroslav Dičo (7), 
Slavomír Petra (52), Michal Kaňuk (prvodarca), Vladimír Novák (prvodarca), 
Lenka Jurčová (prvodarca), Katarína Baníková (prvodarca), Veronika Cale-
ková (prvodarca),  Samuel Hažlinský (prvodarca), Jakub Vajda (prvodarca), 
Olexandra Kopická (prvodarca), Maxim Riashko (prvodarca), Melánia Vargová 
(prvodarca), Antónia Vavreková (16), Anna Hliboká (10), Patrik Partila (11), 
Štefan Sabolčík (19), Janka Kaňuchová (7), Viera Verešpejová (35), Anna 
Ivančová (23), Tobiáš Maťaš (11),  Zuzana Hliboká (2), Daniela Sejková (2), 
Ľubomír Filo (29), Ivan Hliboký (5). 

Vďaka za Váš šľachetný čin! Územný spolok SČK vo Svidníku 


